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Møde i Klimarådet 18. december 2024 

 

Deltagere: 

Allan, C4 

Erik, Symbiosen 

Oscar, Den grønne ungdomsbevægelse 

Vigga Ungdomsrepræsentant 

Inge, Nola 

Søren Mark, DN Formand DN 

Katherine, Ekspert 

Vibeke, Forvaltningen 

 

Afbud 

Alf, Hillerød Forsyning 

 

Velkommen v/ Søren Mark 

 

Korte meddelelser 

Søren: Kommuneplantillæg om VE anlæg er vedtaget. Ansøgningsrunde i gang. European 
Energi har indgivet ansøgning på et mindre anlæg end i første omgang. Ptx anlæg indgår 
ikke i ansøgningen.  

Grøn mobilitet. Ifm høring af kommuneplanen er der fra statens side nogle pointer om 
trafikforhold ifm. byudvikling i Favrholm, som matcher klimarådets anbefalinger vedr. 
behovet for sammenhængende kommunal grøn mobilitetsplan. 

Flere grønne NGO´er har på hjemmesiden ’Sammen om Hillerød’ opfordret til skærpet 
målsætning i kommunens klimaplan. Gældende klimaplan siger at man skal se på 
mulighed for tidligere målopfyldelse. 

Materiale fra Københavns Universitet om biodiversitetskrisen og dens sammenhæng til 
klimakrisen er udkommet.  

Katherine: Biodiversitetskrisen er tæt koblet til klimaklimakrisen. Og bør samtænkes i 
organiseringen. Evt. også med grøn trepart. 

Vibeke, Inge og Søren: orienterede kort om iganværende overvejelser om organisering 
af arbejdet med implementering af grøn trepartsaftale. Alle forsøger at få det til at 
fungere. Konkret lovgrundlag er dog ikke vedtaget. 

 

Evaluering 

Klimarådet har set på rådets virke sammenholdt med gældende kommissorium. Rådets 
medlemmer har udfyldt spørgeskema. Opsamling af pointer blev drøftet. Det er aftalt, at 
Søren og Allan samler evalueringen og sender til Vibeke senest 6. januar 2025 mhp 
forelæggelse for Natur, Miljø og Klimaudvalget på udvalgsmødet 4. februar. 
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Næste møde 

Næste møde i Klimarådet holdes 4. februar 2025 kl. 17-19. Forslag til emne: Status på 
klimahandleplanen. 

Forvaltningen bedes komme med oplæg om status på handlingerne i klimahandleplanen. 
Og derefter vil rådet drøfte forslag og input til det videre arbejde med handlingerne. 
Status på klimahandleplanen skal forelægges politisk i april. 

Umiddelbart efter mødet i Klimarådet holder Klimarådet det årlige møde med Natur, Miljø 
og Klimaudvalget (4. februar 2025 kl. 19-20.) Her vil rådet knytte mundtlige 
kommentarer til evalueringen samt følge op på de anbefalinger, som rådet har 
udarbejdet. 

Forvaltningen sender booking til klimarådet for de to møder. 

 

Eventuelt 

Flere af medlemmerne i klimarådet er veganere eller vegetarer og efterlyser, at 
mødeforplejning afspejler dette.  

Rådet savner deltagelse af en repræsentant fra Det Fælles Elevråd i møderne. 


